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رئیس جمهور گفت: ما قرار اســت در کشــور 
تصمیم های سختی را بگیریم و ممکن است عده ای 
با آنها مخالف باشند. اما اقدامات دولت باید زمینه 
محکمی داشته باشد تا اگر کسی دلایل آن را شنید 

قانع شود.
به گزارش بازار، آیت الله سید ابراهیم رئیسی در نخستین رویداد 
خصوصی سازی در اقتصاد ایران اظهار داشت: برای همه فعالان 
اقتصادی، اساتید و مجریان کاری که تاکنون انجام شده روشن 
است؛ اما بازنگری در آنچه انجام شده یک ضرورت است. برای 
همه روشن است که اقتصادی که ۸۰ درصد آن دولتی است با 

مشکلات زیادی مواجه خواهد شد.
وی با بیان اینکه براساس قانون اساسی، اقتصاد کشور باید 
از ۳ بخش دولتی، تعاون و بخش خصوصی تشــکیل شــده 
باشد، گفت: برای همه روشن است که سیاست های اصل ۴۴ 
باید در حوزه اجرا مورد تأکید قرار بگیرد. در برنامه های توسعه 
نیز به وضوح و روشــنی بر عدم تصدّیگری دولت تأکید شده 
است. دولت باید هدایت گر، نظارتگر و حمایتگر باشد و نباید در 
تصدی گری دخالت کند. اگر به قوانین برگردیم، تفاوت آنچه باید 

انجام می شد و آنچه انجام شده است را در می یابیم.
رئیس جمهور افزود: همه باور داریم که دولت نباید تصدی گری 
کند و باید حمایت و هدایتگری داشته باشد. بازنگری به تابلو 
خصوصی سازی و نگاه نقادانه کمک می کند تا مسیر پیش رو را 
اصلاح کنیم. نگاه ما باید کاملًا دقیق باشد و به موارد مختلفی 
توجه داشته باشیم. باید ببینیم اشکال در ساختارها بوده یا رفتارها. 
اگر ایراد از ساختارها باشد، هر چقدر مدیران را تغییر دهیم تفاوتی 

ندارد، در صورتی که رفتارها نیز غلط بود باید اصلاح شوند.
وی ادامه داد: در پاسخ به این سؤال که چرا سیاست های اصل 

۴۴ آنچنان که مورد نظر قانون سیاست گذار بود، عمل نشد باید 
گفت دیدگاه همه صاحب نظران و کســانی که در این میدان 
فعالیت دارند و سرمایه خود را آورده اند باید در این زمینه شنیده 

شود تا مشکلات و علل موفقیت به طور دقیق شناسایی شود.
رئیسی با اشاره به اینکه بازنگاه در مسیر گذشته یک ضرورت 
است، گفت: سیاست های ما همان سیاست های گذشته و ذیل 
سیاســت های اصل ۴۴ قرار دارد. سیاست اقتصاد مقاومتی و 
میدان دادن به بخش خصوصی واقعی است. اینکه واگذاری ها 
به بخش های دولتی مختلف انجام شــود و تنها اســم آن را 
عوض کنیم و عنوانی مانند »خصولتی« بر آن بگذاریم به هیچ 
عنوان مورد قبول نیست. آیا واگذاری به بانک ها و شهرداری ها 

خصوصی سازی است؟ این اقدامات به معنای تداوم تصدی گری 
دولت با عناوین دیگر است.

وی افــزود: اگر بخــش خصوصی بگوید کــه فضا برای 
ســرمایه گذاری مناسب اســت قابل قبول خواهد بود اما اگر 
وضعیــت موجود را تأیید نکند، نیاز به تغییــر فضا وجود دارد. 
مسئله فسادها در مرحله دوم قرار دارد اما در گام اول عدم اجرای 
قانون و سیاســت های اصل ۴۴ است که نیاز به بازنگاه دارد. 
ما باید اصلاح ساختار و رفتار را داشته باشیم نه اینکه سرعت 
خصوصی سازی را کاهش دهیم. باید بر روی مشکلات به توافق 

و وحدت نظر برسیم.
رئیس جمهور با بیــان اینکه حتماً باید به بخش خصوصی 

واقعی میدان داده شــود، گفت: ساختارهایی که در این رابطه 
وجود دارد، مانند هیئت واگذاری باید کارآمدی لازم را داشــته 
باشــد. در لرستان یک مجموعه خصوصی سازی را دیدیم که 
هم نمونه خصوصی سازی خوب و هم نمونه خصوصی سازی 
بد بود. در بازه زمانی به مدیران نااهل واگذار شده بود اما پس از 
آن به بخش خصوصی واقعی واگذار شد که نتیجه آن اشتغال 
و موفقیت آن شرکت بود. بررسی های ما نشان می دهد که در 
موارد مختلف کارخانه ها را به انبار ســیب زمینی و پیاز تبدیل 
کرده اند و یا دستگاه ها را فروخته اند.وی تأکید کرد: این موضوع 
حاصل روش هایی است که منجر به پرونده های فساد می شود. 
ما به دولت آمدیم که ساختارها را اصلاح کنیم تا پرونده های 
این چنینی ایجاد نشود. بر فرض که هدف ما و سیاست گذار رشد 
اقتصادی و تولید در کشور است. رشد اقتصادی که تعیین شده 

مانند شعار است.
رئیسی با اشاره به اینکه رشد اقتصاد بر دو پایه استوار است، 
گفت: یکی افزایش سرمایه گذاری و دیگری افزایش بهره وری 
است. باید ببینیم چه باید کنیم تا سرمایه گذار احساس امنیت کند 
و بداند سود او تضمین شده است. این مسئله نیز در عمل باید 
رخ دهد. اگر این امنیت ایجاد شود ولی سرمایه گذاران را دعوت 
کنیم خودشان خواهند آمد و ما به دنبال این اتفاق هستیم. رشد 
اقتصادی کشور در گرو حمایت جدی از بخش خصوصی واقعی 
است. پس از واگذاری نباید بخش خصوصی را رها کرد و تازه 
حمایت های دولت در این مرحله آغاز می شــود. توانمندسازی 
بخش خصوصی در این مرحله باید رخ دهد و اگر تسهیلات و 
حمایت هایی لازم دارند از آنها داشته باشیم. بخش خصوصی که 
وارد این میدان می شود در حقیقت به پشتیبانی دولت آمده است 

پس باید از آن حمایت شود.

رئیس جمهور در ادامه گفت: در صورتی که این نگاه مشترک 
شکل بگیرد و ساختارها بر همان اساس اصلاح شود، می توانیم 
انتظار بهبود شرایط را داشته باشیم. در عرصه اقتصادی باید پیام 
مثبت ایجاد شــود. پیام مثبت زمانی شکل می گیرد که اقدام 
متناسب همراه با ساختار مناسب انجام شود. اقدامی که امروز 
در راستای بازنگری در تابلوی خصوصی سازی صورت گرفته 
قابل قبول اســت و باید نقد منصفانه صورت بگیرد نه اینکه 
تقصیرها را به عهده مدیران گذشته بیاندازیم. نباید نگاه افراطی 
و یا تفریطی داشته باشیم. ترسیم بایدها و نبایدهای صحیح در 
خصوصی سازی یک ضرورت است و بیش از همه دولت مردان 
باید به آنها ملتزم باشند.وی گفت: نگاه به گذشته بسیار مثبت 
است، به خصوص اگر واگذاری های مختلف با بررسی های علل 
شکست و موفقیت صورت بگیرد. در مورد بخش خصوصی و 
یا تعاون خود همین بخش ها باید نظر دهند. ما باید اصلاحات 
را انجام دهیم تا کشتی خصوص سازی بتواند این مسیر را ادامه 

بدهد.
رئیســی تاکید کرد: دانشگاه ها اتاق فکر دولت هستند و باید 
از نظرات آنها اســتفاده کرد. ضمن اینکه باید به بازار و فعالان 
اقتصادی توجه جدی شود و افرادی که نظر متفاوتی با دولت 
دارند باید نظرات خود را ذکر کنند تا به یک نقطه مشــترکی 
برسیم و کشور در یک مسیر صحیح حرکت کند. ما قرار است 
در کشور تصمیم های سختی را بگیریم و ممکن است عده ای با 
آنها مخالف باشند. اما اقدامات دولت باید زمینه محکمی داشته 

باشد تا اگر کسی دلایل آن را شنید قانع شود.
رئیس  جمهور در پایان گفت: تردیدی نیست که همه نسبت 
به رشد و پیشرفت اقتصادی کشور دغدغه دارند و باید با اعتماد 

به خداوند و داشته های خودمان می توانیم به این هدف برسیم.

رئیس جمهور:

کارخانه خصوصی شده را انبار پیاز و سیب زمینی کردند
 کوچک ترین تهدید علیه ایران را 

در بالاترین حد پاسخ می دهیم
معاون هماهنگ کننده ارتش در مراسم گرامیداشت تکاور شهید اسماعیل 
شعبانی و یادواره شهدای عملیات بیت المقدس )حماسه فتح( و شهدای 
هنرمند شهرستان ساوه گفت: انقلاب اسلامی به برکت خون پاک هزاران 
هزار شــهید، جانباز و ایثارگر به این درجه از اعتبار و بالندگی رسیده است 
 و قطعا امــروز کوچک ترین تهدید علیه ایران را در بالاترین حد پاســخ 

می دهیم.
به گزارش ایلنا، امیر دریادار حبیب الله سیاری، معاون هماهنگ کننده ارتش در آئین گرامیداشت 
تکاور شهید اسماعیل شــعبانی و یادواره شهدای عملیات بیت المقدس و شهدای هنرمند 
شهرستان ساوه گفت: ایمان و اعتقاد، اتحاد و انسجام، پرهیز از تفرقه و ولایت مداری رمز عبور 
ملت ایران از توطئه های دشــمنان است. ملت ایران تا امروز با افتخار از دسیسه دشمن عبور 
کرده و در اوج صلابت ایستاده است.وی حفظ تمامیت ارضی، درخشش جمهوری اسلامی 
ایران و تأثیرگذاری در عرصه های بین المللی، امنیت ملی، تقویت قدرت بازدارندگی و آمادگی 
کامل نیروهای مسلح را از جمله دستاوردهای انقلاب اسلامی دانست که به برکت خون شهدا 
به دست آمده است.امیر دریادار سیاری با اشاره به حضور نیروی دریایی ارتش در آب های بین 
المللی گفت: از ســال ۱۳۸۷ تاکنون نزدیک به پنج هزار کشتی تجاری و نفتکش با حضور 
فیزیکی نیروی دریایی ارتش در منطقه  اسکورت و محافظت شده است. نیروی دریایی در مقابل 

دزدان دریایی ایستادگی کرده است تا کشتی ها به سلامت از منطقه عبور کنند.
وی افزود: انقلاب اســلامی به برکت خون پاک هزاران هزار شهید، جانباز و ایثارگر به این 
درجه از اعتبار و بالندگی رسیده است و قطعا امروز کوچک ترین تهدید علیه ایران را در بالاترین 

حد پاسخ می دهیم.

 در سال ۱۴۰۰ ایرانی ها ۳۷۰۰ هزار میلیارد تومان 
پول کارت به کارت کرده اند

در سال ۱۴۰۰ ایرانی ها درمجموع حدود ۳ هزار و ۷۲۴ هزار میلیارد تومان 
پول کارت به کارت کرده اند.

به گزارش »نود اقتصادی« براســاس آمارهای بانک مرکزی ایران، در سال ۱۴۰۰ ایرانی ها 
درمجموع حدود ۳ هزار و ۷۲۴ هزار میلیارد تومان پول کارت به کارت کرده اند. این رقم معادل 

۹/۲ برابر رقم ۱۲۷۷ هزار میلیارد تومانی بودجه عمومی دولت در سال ۱۴۰۰ است. 
در بین بانک های کشور، دستگاه های خودپرداز بانک ملی با جابه جایی نزدیک به ۹۶۱ هزار 
میلیارد تومان و ســهم ۲۶ درصدی از کل کارت به کارت سیســتم بانکی در رتبه اول قرار 
داشــته است. پس از این بانک، بانک صادرات با جابه جایی ۴۵۲ هزار میلیارد تومان و سهم 
۱/۱۲ درصدی دوم بوده است. ملت با ۳۸۱ هزار میلیارد تومان و سهم ۲/۱۰ درصدی؛ کشاورزی 
با ۲۴۴ هزار میلیارد تومان و سهم ۵/۶ درصدی، بانک رفاه با ۲۲۲ هزار میلیارد تومان و سهم 
۶ درصدی و پست بانک با ۱۸۹ هزار میلیارد تومان و سهم ۱/۵ درصدی به ترتیب در رتبه های 

دوم تا ششم قرار داشته اند.

۲۰ میلیون ایرانی جامانده سهام عدالت هستند
رئیس هیئت مدیره شرکت تعاونی سهام عدالت گفت: با پذیرش و موافقت 

دولت ۲۰ میلیون جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف می شوند.
عسگر توکلی در گفتگو با بازار با بیان اینکه سهام عدالت فوت شدگان تا پایان شهریور و نهایتا 
تا پایان سال تعیین تکلیف می شود، شمار سهامداران فوت شده را سه میلیون و ۵۰۰ هزار نفر 
ذکر کرد.وی بر لزوم رعایت و اجرای مر قانونی برای تعیین تکلیف سهامداران و جاماندگان 
سهام عدالت تاکید کرد و افزود: ارزش هام عدالت ۵۰۰ هزار تومانی بیش از ۱۴ میلیون تومان 
و ارزش سهام عدالت یک میلیون تومان بیش از ۲۸ میلیون تومان است.وی درباره تغییر شیوه 
مدیریت سهام عدالت گفت: اجرای این طرح مستلزم بازشدن سامانه مدنظر است و امیدواریم 
این طرح به زودی اجرایی و عملیاتی شود.توکلی به سهامداران سفارش کرد تا از فروش سهام 
عدالت خودداری کنند و گفت: سهام عدالت باید به عنوان دارایی ارزشمند حفظ شود.رئیس 
هیئت مدیره شرکت تعاونی سهام عدالت به کارشکنی ها و عدم اعتقاد دولت قبلی به موضوع 
سهام عدالت اشاره کرد و گفت: در دولت جدید تعیین تکلیف جاماندگان در دستور کار قرار 
گرفت و برای این کار دولت باید بخشی از دارایی ها را به سهام عدالت واگذار کند و دولت 

پذیرفت تا ۲۰ میلیون جامانده سهام عدالت تعیین تکلیف شوند.

عضو هیات رییسه مجلس؛
جزییات تحقیق و تفحص از خودروسازان منتشر شد

عضو هیات رییســه مجلس با بیان اینکه گــزارش تحقیق و تفحص از 
شرکت های خودروسازی در حال نگارش متن نهایی است، گفت: در این 
گزارش آمده که قطعه ســازان خود در شرکت های خودروسازی سهامدار 

هستند.
به گزارش اقتصاد آنلاین، مجتبی یوسفی نماینده مردم اهواز در مجلس گفت: گزارش تحقیق 
و تفحص از شرکت های خودروسازی مراحل نهایی خود را         طی می کند و متن نهایی آن در 
حال نگارش است.وی افزود: پیش بینی می شود ظرف مدت یک ماه تا یک ماه و نیم دیگر این 
گزارش در صحن مجلس قرائت شود و علت تاخیر تا سقف یک ماه و نیم تعطیلی دو هفته ای 
جلسات مجلس از هفتم خرداد است.عضو هیات رییسه هیات تحقیق و تفحص از شرکت های 
خودروسازی با اشاره به جزئیات گزارش تحقیق و تفحص از شرکت های خودروسازی اظهار 
داشــت: در این گزارش مواردی همچون انبار تعداد زیــادی از خودروها، بحث نوبت دهی و 

ثبت نام ها و امثال آن اشاره شده است.
یوســفی خاطرنشــان کرد: یکی از مواردی که در این گزارش به آن اشاره شده سهامداری 
قعطه سازان در شرکت های خودروسازی است که قطعه سازان عملا خود بر امورات شرکت های 
خودروسازی تســلط دارند.وی افزود: سهامداری قطعه ســازان در شرکت های خودروسازی 
باعث می شود تا نظارت بر کیفیت خودروهای تولیدی به درستی انجام نشود و ما شاهد تولید 

خودروهای با کیفیت پایین باشیم.
یوسفی خاطرنشان کرد: از سوی دیگر تولید کنندگانی در حوزه قطعات خودرو در کشور داریم 
که قطعات مرغوبی را تولید می کنند اما با وجود تولیدات با کیفیتی که دارند به خاطر این که رانت 
ندارند و نتوانستند ارتباطات خاص با برخی ها داشته باشند از تولیدات آنها در صنعت خودروسازی 

کشور استفاده نمی شود.
عضو هیات رییسه مجلس اظهار داشت: یکی از مسائلی که در این گزارش به آن اشاره شده، 
تولید خودروهایی است که از ابتدا می دانستند که قطعاتش به صورت کامل تامین نشده است و 

همین مسأله باعث انبار خودروهای بسیار زیادی شده که نقص قطعه دارند.
یوسفی خاطرنشان کرد: در مورد ثبت نام و قرعه کشی به این شکل هم در گزارش نکاتی ذکر 
شده که نباید عرضه خودرو با این قیمت بالا و با این کیفیت پایین و آن هم به این سختی به 
مردم عرضه شود.وی افزود: البته در کنار این موارد مسائلی همچون گرانی مواد اولیه، فولاد و 

افزایش حقوق نیروها نیز مزید بر علت شده تا قیمت خودرو افزایش پیدا کند.

رئیس کمیسیون کشاورزی:
برنج بیش از این افزایش قیمت ندارد

رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی در خصوص افزایش قیمت 
نان و برنج گفت: برنج بیش از این افزایش قیمت ندارد و در حوزه نان هم 

تغییر قیمت دیگری نخواهیم داشت.
به گزارش اقتصادآنلاین، محمد جواد عســکری، رئیس کمیســیون کشــاورزی، آب و 
منابع طبیعی در خصوص رســیدگی به قیمت کالاهای کشاورزی در بازار عنوان کرد: ما در 
کمیسیون کشاورزی اخیرا دیداری با وزیر جهاد کشاورزی و معاونین او داشته ایم و گلایه هایی 
 را از افزایش قیمت ها مطرح شده بود به آنها منتقل کردیم از نظر ما مردم حق دارند گله مند 

باشند. 
او در ادامه توضیح داد: تلاش ما بر این است که یک نظارت دقیق، جامع و کامل لحاظ شود. 
در بحث توزیع محصولات و اقلام اساسی و به طور خاص اقلام خوراکی قرار شد هفته ای یک 

بار وزیر جهاد کشاورزی و معاونین وی گزارشی به کمیسیون ارائه دهند. 
عسکری در مورد صادرات محصولات کشاورزی تاکید کرد: به وزارت جهاد کشاورزی اعلام 
کردیم در حوزه صادرات محصولات کشاورزی به دلیل اینکه کشورهای همسایه علاقمند به 

محصولات کشاورزی ما هستند، تولید را فعال کنیم تا هم ارز آوری و هم اشتغال ایجاد شود. 
وی با بیان اینکه در اینجا مساله مدیریت دارای اهمیت زیادی است، تصریح کرد: محصولاتی 
که تولید می کنیم در بخش کشاورزی فراتر از نیاز سطح ملی است و حتماً باید مدیریت داشته 

باشیم که هم صادرات ادامه یافته و هم از هر گونه مشکل داخلی جلوگیری شود. 
رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و منابع طبیعی درباره جلسه کمیسیون با وزیر جهادکشاورزی 
بیان کرد: در دیدار اعضای کمیسیون با وزیر سعی شد بحث ها دقیق و شفاف باشد و بستر سازی 
در این حوزه صورت گیرد که در قالب یک دستور العمل به وزارت جهاد کشاورزی ابلاغ شد و 

به زودی عملیاتی می شود.
عسکری درباره افزایش قیمت برنج اظهار کرد: برنج بیش از این افزایش قیمت ندارد. در بحث 
تولید برنج تا حدود ۲ تا ۲.۰۲ میلیون تن تولید داخل داریم و بین ۸۰۰ تا ۱ میلیون تن هم واردات 
انجام می شود. قبلًا در این حوزه فساد بوده و امروز با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مشکلات مرتبط 
با آن برطرف می شود و حتماً به سمت و سویی می رویم که قیمت برنج تثبیت شود و البته در 

حوزه نان هم تغییر قیمت نخواهیم داشت.

اخبار کوتاه 

یک عضو هیئت رئیسه مجلس شورای 
اسلامی تاکید کرد: امروز و فردا کردن در 
مورد افزایش حقوق بازنشستگان خیلی 
به مصلحت نیست آقایان هرچه زودتر 

تصمیم بگیرند.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی در گفت وگو با ایلنا، 
درباره مشخص نبودن افزایش ۳۸ درصدی حقوق 
بازنشستگان از ســوی دولت گفت: در خصوص 
حقوق بازنشســتگان آقایان باید سریع تر تصمیم 

بگیرند امروز و فردا کردن در این مسئله خیلی به مصلحت نیست.
این عضو هیأت رئیســه مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: خرج کرد 
و هزینه یک بازنشســته نسبت به یک جوان بســیار بیشتر است؛ زیرا فردی 
که بازنشســته است نوه و نتیجه دارد، رفت و آمد به خانه او بیشتر است. شما 
تصور کنید یک پنجشنبه و جمعه بچه های فرد بازنشسته به خانه اش بروند چه 
هزینه هایی دارد؟ روزی می خواهد کادو برای عروسی نوه بدهد و روزی دیگر 
برای جشــن تولد و عیدی و ... این ها همه هزینه است، نباید کاری کنیم که 
بازنشستگان با وجود این هزینه ها آسیب ببینند خواهشم این است هر چه سریع تر 
در این رابطه تصمیم گیری شود.وی با بیان این که سازمان تامین اجتماعی با 
سرمایه خود بازنشستگان اداره می شود، ادامه داد: دولت بدهی سنگینی به این 
سازمان دارد، در حال حاضر ۵۰۰ هزار میلیارد تومان دولت به تامین اجتماعی 

بدهی دارد که البته از دولت های قبل مانده که اگر 
همین مقدار زمان خودش سرمایه.گذاری شده بود 

امروز این مشکلات نبود.
نماینده محــلات افزود: می دانیــد دولت آقای 
روحانی چه بلایی سر تامین اجتماعی آورده است؟ 
تامین اجتماعی در هر ماه ۱۲ هزار میلیارد تومان 
کســری بودجه دارد و این بلایی است که دولت 
آقای روحانی بر سر این سازمان آورده و این خرابه 
را تحویل داده اســت. وزیر اقتصاد، کار و سازمان 
تامین اجتماعی از آقای روحانی به دلیل این بدهی سنگین باید شکایت کنند.
سلیمی گفت: اگر این بدهی سنگین نبود، پرداخت حقوق بازنشستگان در هر ماه 
با کسری مواجه نمی شد، سود پولی که تامین اجتماعی به دولت داده است اگر 
۱۸ و ۲۰ درصد حســاب کنید در هر سال به ۱۰۰ هزار میلیارد تومان می رسد 
که به راحتی می تواند حقوق ها را پوشش دهد دوستان هر چه سریع تر تصمیم 
بگیرند بازنشستگان چشم به راه هستند امروز برج ۲ هم تمام شده است و نمی شود 
بیشتر از این معطل کرد.وی یادآور شد: همانطور که در مورد حقوق کارگران قبل 
از عید تصمیم گرفته شد اینجا هم می توان تصمیم گرفت بخش خصوصی به 
راحتی تصمیم گرفت، بخشی از  شورای عالی کار به وزیر ارتباط دارد ایشان  و 
دولت تصمیمات لازم را در این حیطه هم بگیرند، در خصوص بازنشستگان هم 
به راحتی می توان تصمیم گرفت بنابراین هر چه زودتر باید این کار را انجام شود.

نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس 
گفت: با این میزان نارضایتی که در مردم 
و افرادی که حذف شــده اند مشــاهده 
می شود به نظر می رســد که معیارها و 
شیوه دهک بندی باید به صورت اساسی 

مورد تجدیدنظر و بازنگری قرار گیرد
رحمت الله نوروزی نماینده مردم علی آباد کتول 
در مجلس شــورای اسلامی در گفت وگو با ایلنا، 
در خصوص تصویب طرح شفافیت قوای سه گانه 

از سوی نمایندگان مجلس گفت: یکی از وعده هایی که نمایندگان در فضای 
انتخابات مجلس یازدهم به مردم دادند موضوع شفافیت آراء بود، وعده ای که 

الحمدلله با رأی بالای نمایندگان محقق شد.
وی ادامه داد: امیدواریم قوای سه گانه به خصوص مجلس شورای اسلامی 
بتوانند در این موضوع به صورت شفاف و روشن مسائل را تبیین کنند و نظرات 

کارشناسی خود را به افکار عمومی انتقال دهند.
نوروزی همچنین تصریح کرد: این شفافیت زمینه ساز تبیین بهتر اقدامات 
و کارهای صورت گرفته برای مردم خواهد بود و ان شــاءالله زمینه ساز اقناع 
بهتر مردم درخصوص اقدامات و تصمیم گیری ها از سوی نمایندگان می شود. 
ان شــاءالله که خیرات و فواید مثبت شفافیت را به زودی در سایر دستگاه ها 

مشاهده خواهیم کرد.

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس در پاسخ به 
سوالی درخصوص عدم تصویب شفافیت برای 
نهادهایی همچون شورای نگهبان، شورای عالی 
فضای مجازی و مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
گفت: ببینید برخی دستگاه ها براساس اصل ۱۱۰ 
و ۱۱۲ قانون اساسی جزو مجموعه های زیر نظر 
رهبری تعریف می شوند؛ به عنوان مثال عملکرد 
شــورای نگهبان را چون بررســی صلاحیت 
کاندیداها در انتخابات ریاست جمهوری و مجلس 

باید محرمانه انجام شود، نمی توان شفاف کرد.
نماینده مردم علی آباد کتول در پاسخ به سوالی در رابطه با پرداخت یارانه جدید 
و دهک بندی ها که انتقادات زیادی از جانب مردم داشــته است، عنوان کرد: 
گله مندی زیادی در حوزه های انتخابیه ما نسبت به موضوع دهک بندی وجود 
دارد، ما هم در این خصوص به آقای رئیس جمهور تذکر دادیم که به مساله 
با دقت و فوری رسیدگی شود. برای مثال فردی بازنشسته است یارانه اش را 
حذف کردند، یا فردی کارمند دولت اســت یک ماموریت کاری به خارج از 

کشور رفته بعد آن را سفر شخصی محاسبه کرده و یارانه اش را حذف کردند.
وی عنوان کرد: با این شرایط نارضایتی که در مردم مشاهده می شود و افرادی 
که حذف شده اند، به نظر می رسد که معیارها و شیوه دهک بندی باید به صورت 

اساسی مورد تجدیدنظر و بازنگری قرار گیرد.

امروز و فردا کردن در مورد افزایش حقوق بازنشستگان 
به مصلحت نیست

عضو هیئت رئیسه مجلس:

 نمی توان کار شورای نگهبان
 در بررسی صلاحیت ها را شفاف کرد

نماینده مردم علی آباد کتول در مجلس:

رییس هیات مدیره انجمن صنایع شوینده، 
بهداشتی و آرایشی ایران گفت: هرگونه 
افزایش قیمت شوینده ها در شرایط کنونی 

فاقد مجوز بوده و اعتبار ندارد.
به گزارش اقتصاد آنلاین، »بختیار علم بیگی« اظهار 
داشت: درخواست افزاشی قیمت از سوی این انجمن 
به ستاد تنظیم بازار ارائه شده، اما تا این لحظه هیچ 
موافقتی با آن نشده اســت.وی تصریح کرد: بر این 
اساس هرگونه افزایشــقیمت مواد شوینده از سوی 

واحدها و تولیدکنندگان فاقد اعتبار است.گزارش های مردمی حاکی از کمبود یا نبود 
برخی مواد شوینده در بعضی فروشگاها است.این مقام صنفی درخصوص برخی 
گزارش ها درباره نبود یا کمبود مواد شوینده در فروشگاه ها، بیان داشت: تولید شوینده 
در کشور مازاد بر نیاز مردم است و هیچ کمبودی وجود ندارد، هر کجا نیز اعلام کمبود 
شود به سرعت نسبت به تامین مواد شوینده اقدام می شود.وی یادآور شد: آخرین 

افزایش قیمت شوینده ها مربوط به خرداد ماه پارسال 
بود و امسال به دلایلی همچون افزایش قیمت مواد 
اولیه به خصوص مواد پتروشیمی، افزایش نرخ دستمزد 
کارگران، افزایش کرایه حل و نقل و غیره درخواست 
افزایش قیمت داده ایم و باید منتظر باشیم تا ببینیم با 
این درخواست موافقت می شود یا خیر؟ هفته گذشته 
یک مقام آگاه در ستاد تنظیم بازار  گفت: تاکنون هیچ 
بحث و تبادل نظری در خصوص قیمت های جدید 
محصولات صنایع شوینده انجام نشده است و هر 
گونه افزایش قیمت ها در این حوزه فاقد مجوز اســت.این در حالی است که پیش  
از این ، افزایش ۳۰ تا ۸۰ درصدی انواع محصولات پودرهای شــوینده دستی و 
ماشینی، مایعات دستشویی و ظرفشویی، شامپو، صابون و خمیر دندان در فضای 
مجازی منتشر شده بود که فاقد تاریخ، امضا و مهر بود و به نظر می رسد فضاسازی 

برخی اعضای این انجمن به منظور دریافت مجوز افزایش  قیمت باشد.

ایــران گفت:  بازرگانی  اتــاق  رییس 
حساسیت سیاســی و اقتصادی نسبت 
به صاحبان خصوصی سازی وجود دارد؛ 
چراکه هنــوز این باور وجود ندارد که راه 

نجات کشور مردمی کردن اقتصاد است.
به گزارش اقتصاد آنلاین، »غلامحسین شافعی« 
با اشاره به سیاست های اصل ۴۴ اظهار کرد: نتیجه 
اقدامات انجام شده این است که امروزه بخش های 
مختلف مانند بخــش خصوصی، تعاونی، دولت و 

مجلس از روند خصوصی ســازی ناراضی هستند، درواقع خریدار و فروشنده از 
نحوه این اقدام ناراضی هســتند. وی ادامه داد: هدف سیاست های ابلاغ شده، 
شتاب به سمت رشد اقتصاد ملی، بهره وری منابع انسانی، گسترش مالکیت در 
ســطح عموم، ارتقای بنگاه ها و افزایش سهم بخش های خصوصی و تعاونی 
در اقتصاد ملی و… بود اما ارزیابی های انجام شــده و همچنین گزارش مرکز 

پژوهش های مجلس نشان می دهد به اهداف در 
نظر گرفته شده نزدیک نشدیم.شافعی خاطرنشان 
کرد: در حقیقت به جای آنکه خصوصی سازی به 
سمت اقتصاد مولد حرکت کند، روندی معکوس در 
پیش گرفته است.رییس اتاق بازرگانی ایران با تاکید 
بر اینکه عدم اصلاح مسیر ما را به جای مناسبی 
هدایت نمی کند، تاکید کرد: بزرگ ترین مشــکل 
موجود، نگاه بودجه ای به خصوصی سازی است. 
در این مسیر، رد دیون نسبتی با خصوصی سازی 
ندارد و خصوصی ســازی به حساب نمی آید. شافعی در پایان خاطرنشان کرد: 
در شرایط فعلی فعالان اقتصادی نمی توانند ماه های آتی خود را تصور کنند و 
همین موضوع این ریسک را بالا می برد. حساسیت سیاسی و اقتصادی نسبت به 
صاحبان خصوصی سازی وجود دارد؛ چراکه هنوز این باور وجود ندارد که راه نجات 

کشور مردمی کردن اقتصاد است.

بالا رفتن قیمت شوینده ها غیرقانونی است
دولت هنوز با افزایش قیمت شوینده ها موافقت نکرده است؛

رد دیون کردند اسمش را خصوصی سازی می گذارند
روایت رییس اتاق بازرگانی از جیب به جیب شدن شرکتهای دولتی؛

حذف ارز ترجیحی دارو؛ ضربه به ارزش پول ملی

حقوق سربازان ۱۱۵ درصد 
افزایش یافت

رئیس انجمن اقتصاد سلامت ایران مطرح کرد

واعظ مهدوی، رئیس انجمن اقتصاد سلامت ایران 
گفت: بلاتکلیفی در سازمان غذا و دارو باعث شده 
یک میلیارد ارز دارو در اختیار صنعت قرار نگیرد و 

تولید داروها با تاخیر همراه باشد.
زمزمه های حذف ارز ترجیحی دارو که از اواخر سال گذشته 
شنیده می شد با ورود مجلس و واگذاری مشروط آن به دولت 
نگرانی های زیادی را ایجاد کرد؛ اتفاقی که باعث شد ابتدای 
امســال با ورود وزیر بهداشــت به این موضوع و اعلام حذف 
قریب الوقوع ارز ترجیحــی از این حوزه، موجی نگرانی برای 
مردم و برخی از فعالان صنعت داروی کشور ایجاد شود؛ چرا که 
زیرساخت های به روز رسانی قیمت ها فراهم نبود و داروسازان 
سراسر کشور نیز سرمایه مورد نیاز برای تبدیل ارز ترجیحی به 

نیمایی را در اختیار نداشتند.
از طرفــی هم نگرانی به خاطر افزایش قیمت سرســام آور 
هزینه هــای درمان مردم را دچار نگرانی زیادی کرد؛ تمام این 
مسائل دســت به دســت هم داد تا اواخر فروردین ماه بانک 
مرکزی از اختصاص یک میلیارد دلار ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی 
به این صنعت خبر دهد و اعلام کند که این روند در ماه های 
آینده نیز ادامه می یابد. هرچند اختصاص دوباره ارز خبر آرامش 
دهنده ای برای این صنعت بود اما به گفته کارشناسان معلوم 
نیست ارز وعده داده شده تخصیص یافته یا نه؟ عدم شفافیتی که 
مشکلات عدیده ای را برای فعالان این حوزه فراهم کرده است.

بلاتکلیفی از ارز دارو به واردات دامن می زند
در این رابطه محمدرضا واعظ مهدوی، رئیس انجمن اقتصاد 
سلامت ایران در گفت و گو با بازار در خصوص اهمیت استمرار 

تخصیص ارز به صنعت داروی کشور توضیح می دهد: به طور 
کلی بحث ارز دارو در ماه های اخیر چالش های متعددی داشته 
و از طرفی متاسفانه در لایحه تنظیمی دولت برای قانون بودجه 
سال ۱۴۰۱ حذف ارز ترجیحی پیش بینی شده بوده است. با این 
حال مجلس با این موضوع موافقت نکرد و کمیسیون تلفیق با 
توجه به عوارضی که این موضوع داشــت این امر را لغو کرد و 
تصمیم گیری در این زمینه را برعهده دولت گذاشت اما رئیس 
جمهور در صحبت های خود اعلام کرد ارز ترجیحی دارو حذف 
نخواهد شد و بر همین اساس طبق اطلاع ما حدود یک میلیارد 
دلار برای دارو تخصیص داده شد.وی اضافه کرد: با این حال 
جریان پرداخت ارز ترجیحی با کندی هایی همراه شده و فعالان 
صنعت داروی کشور با یک بلاتکلیفی جدی مواجه شده اند؛ 
این درحالی است که به شرکت ها و کارخانجات دارو سازی را 
موظف کردند که تعهد بدهند یعنی ضمانت نامه بانکی بدهند که 
در صورتی که نرخ ارز افزایش پیدا کند ما به تفاوت را بپردازند. 
بنابراین این موضوع باعث یک تردیدی در شرکت ها شده و با 
این مساله مواجه هستند که اگر بخواهد دارو را با ارز ۴ هزار و 
۲۰۰ تومانی تولید و به فروش برسانند و قیمت ارز را به صورت 
آزاد پرداخت کنند ما به تفاوت قیمت را چگونه می توانند تامین 
کنند؟ واعظ مهدوی تاکید: متاسفانه این بلاتکلیفی باعث شده 
اقدامات مربوط به تامین مواد اولیه تولید داروهای داخل با توقف 
و کندی صورت گیرد و تعدادی از اقلام دارویی هم دچار کمبود 
شود و تامین این اقلام با قیمت های چند برابر را وارد کنندگان 
دارو عهده دار شوند؛ این موضوع در شرایط موجود کشور یک 

ضربه مضاعفی را بر پیکره نظام دارویی کشور وارد می کند.

ضربه به ارز پول ملی با حذف ارز ترجیحی
رئیس انجمن اقتصاد سلامت ایران با اشاره به عواقب حذف 
ارز دارو اظهار داشت: بارها عواقب این شیوه تصمیم گیری را به 
مسئولان و مدیران را یادآور شده ایم تاکید کرده ایم که کاهش 
ارزش پول ملی برخلاف سیاست های کلی نظام و رهنمود های 
مقام معظم رهبری است و این کاهش ارزش پول ملی منجر به 
تورم شدیدی در کشور خواهد شد. وقتی پول ملی را ۷۰۰ درصد 
کاهش ارزش دهیم باید انتظار افزایش قیمت ها را به همین 
میزان داشته باشیم که این موضوع در طول زمان اثرات خود 
را نشان خواهد داد.وی ادامه داد: البته این موضوع فقط به دارو 
محدود نمی شود و در مورد کل کالاها رخ می دهد اما در مورد 
دارو با تاکیدات بیشتری این موضوع صادق است و لازم است 
دولت نظارت کند تا داروی مورد نیاز مردم با بهترین کیفیت و 

ارزان ترین قیمت دولت شود و در اختیار مردم قرار گیرد.
واعظ مهدوی اضافه کرد: از نظر ما بازار داروی کشور باید بر 
روی داروهای فاقد کیفیت بسته باشد و آزمایشگاه های کنترل 

باید کنترل کنند و به داروهای فاقد کیفیت اجازه ورود به بازار 
را ندهند و فقط داروهایی اجازه ورود به بازار را داشــته باشــند 
که دارای کیفیت کافی باشــند و از نظر استاندارد های علمی 
اثر بخشــی آن ها و کیفیت شاخص های تاثیر گذاری آن ها 
احراز شده باشد. بنابراین در چنین حالتی معنی ندارد که دارویی 
که در داخل تولید می شود مشابه آن وارد شود؛ بنابراین واردات 
همزمان داروهای تولید داخل باید متوقف شود و برای اینکه بازار 
با کمبود و تنش مواجه نشود ارز کارخانه های تولید کننده به 

موقع پرداخت شود.
 رئیس دولت سیزدهم

 به موضوع تخصیص ارز ورود کند
این کارشناس اقتصادی در خصوص ارز بری صنعت داروی 
کشور گفت: مجموع تولید داروی کشور، به طور تقریبی در حدود 
۹۰۰ میلیون دلار هزینه دارد که از این مبلغ حدود ۱۷۰ میلیون 
دلار برای تولید مواد اولیه لازم اســت که این مواد اولیه حدود 
۷۰ درصد داروی کشور را می تواند پشتیبانی کند بنابراین اولویت 

اول باید تخصیص این مقدار مواد باشد.
وی اضافــه کرد: همچنین برای ۲۵ درصد مابقی دارو ها به 
حدود ۶۵۰ میلیون دلار ارز احتیاج داریم که در اولویت دو باید 
ارز مواد اولیه دارویی که حدود ۶۵۰ میلیون دلار است اختصاص 
داده شود تا بتوانیم ۹۵ درصد داروهای خودمان را به این ترتیب 
تامین کنیم. همچنین ۳ درصد داروهای کشور که وارد می شود 
حدود یک و نیم میلیارد دلار هزینه می برد که به طور طبیعی 
این ها باید اولویت های بعدی را تشکیل بدهند و سازمان غذا و 
دارو باید تولیدکنندگان را دعوت کند و از آن ها درخواست کند 

داروهایی که وارد می شوند را تولید کنند و مورد حمایت قرار دهد 
تا بار ارزی آن ها کمتر شــود و بتواند در داخل کشور اشتغال و 

تکنولوژی لازم فراهم شود.
واعظ مهدوی ادامه داد: در شرایط فعلی ما شاهد هستیم که 
چنین اولویت گذاری انجام نمی شود گاهی اوقات اقلامی از آن 
۳ درصــد وارداتی در اولویت اول قرار می گیرند و برای آن ارز 
تخصیص داده می شود و اولویت مواد اولیه دارویی کنار گذاشته 

می شود که اشتباه بزرگی است.
رئیس انجمن اقتصاد سلامت ایران تاکید کرد: الان که دولت 
یک میلیارد دلار تخصیص داده این بلاتکلیفی در ســازمان 
غذا و دارو باعث شــده این مبلغ در اختیار صنعت قرار نگیرد و 
تولید داروها با تاخیر همراه باشد؛ همه این ها حساسیت شرایط 
موجود را می رساند و لزوم ورود دولت و رئیس جمهور به مساله 
مهم دارو برای اینکه این سیاست های نادرست منجر به ایجاد 

اختلال در نظام تامین داروی کشور نشود را می طلبد.
وی ادامه داد: در طول سالهای پس از پیروزی انقلاب اسلامی 
و در دوران دفاع مقدس و در همه دوران های بعد از آن کشور 
توانسته با رشــد صنعت دارو سازی و ارتقای کیفیت تولیدات 
دارویی به دستاوردهای خیلی ارزنده ای در این زمینه ها برسد. با 
این حال امروز سیاست گذاری های نادرست فعلی این نگرانی 
را ایجاد می کند که همه این دستاوردهای تولید محبوس شود 
و مورد آسیب قرار بگیرد و ما نسبت به سهم خودمان و عواقب 
بلاتکلیفی در زمینه ارز دارو و عدم اولویت بندی درست نسبت 
به تخصیص ارز هشدار می دهیم که باید مسئولان در خصوص 

به این موضوع حساسیت داشته باشند.

سازمان وظیفه عمومی اعلام کرد: با توجه به تامین منابع بودجه ای حقوق سربازان 
از سوی دولت، میانگین حقوق سربازان نیرو های مسلح ۱۱۵ درصد افزایش یافت.

ســازمان وظیفه عمومی در اطلاعیه ای اعلام کرد: با مساعدت مجلس و دولت، میانگین حقوق 
کارکنان وظیفه نیرو های مسلح در سال ۱۴۰۱ به نسبت سال ۱۴۰۰ به میزان ۱۱۵ درصد رشد یافته و 

از مبلغ یک میلیون و۴۹۰هزار تومان در فروردین سال گذشته به ۳ میلیون و ۲۰۰ هزار تومان افزایش 
یافته که بر این اساس: ۱- حقوق سربازان وظیفه مجرد که در مناطق عادی خدمت می کنند با رشد 

۱۴۰ درصدی و حداکثر به مبلغ ۳ میلیون و۷۸۰ هزار تومان تعیین شد.
۲- حداقل حقوق سربازان وظیفه متاهل با افزودن هزینه عائله مندی با رشد ۱۴۵ درصدی به مبلغ 

۴ میلیــون و ۱۰۰ هزار تومان افزایش یافت که هزینه مربوط به فرزند یا ایاب و ذهاب به این مبلغ 
افزوده خواهد شد.۳- سربازان وظیفه ای که در مناطق عملیاتی خدمت می کنند )اعم از مجرد و متاهل( 
علاوه بر حقوق ذکر شده به تناسب مدرک تحصیلی و تاهل از مبلغ حدود یک میلیون تا ۳ میلیون و 

۵۰۰ هزارتومان از فوق العاده عملیاتی بهره مند خواهند شد.
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